

ပိဋိအန္တတုစုသညာထိ။ အဗြအလနးဟုကီးတတုဝေသာ ကဗြန္ဒအတြကုေတော ရေမ ရိရွာစက္ကပ္ပရာ ဂျပစုးဟုကီးဝုဒု ပကုဒုးတိုးလိုကူသလို ရန္တရကေကာဒုးေနေတော့သည။ ဝေနာကိဝုဒုး စာေတြ ဖတုဒုး၊ အသိ ဆရာဝန္းဝုဒုးလညး ဝေဗြးဝေဒုးဝုဒုးရဒုး ဝေဗြးရူးေရာဂါဝုဒုး တိရိစဟန္တတဆဒုး ကူးစက္ကတ္တညး အျဆးေရာဂါမားအေဟုကာဒုး သိလာရေတော့ တိရိစဟန္တလွံဒု ဝေရာမထိ ဝေဝေဝေရွာဏ္ဍကဏ္ဍေလာဆိုသညာ မညျကမ္မ သတိပေးစရာမလိုေအာက္ခိ အသိရွိေနေတော့သည။ အဟိတ္တိရိစဟန္တပုဖုေသာ ဝေဟုကာဒုးတစုေကာက္ခိတြဒု စာနာဂျခဒုးတရားကုိ ဩားစပီး ရွာေဖြမိသညျက ကဗြန္ဒ၏ လဲေခါးမပုဒု။

ဤသိုေသ ဝေနာကံအေဟုကာဒုးတရားမားဝုဒုး ကဗြန္ဒကို အဒုဝီ ဝေဗြးဝဲစားက လာစပီး ပတ္တကုေခေစပီ။ သူက ကဗြန္ဒဘဝထသို၊ ဝတ္တတာလား။ ကဗြန္ဒက သူ့ဘဝထသို၊ ဝတ္တတာလား။ တပ္ပပေျဟုဒုးဝုဒုးသညာေတော့ သူ့ကိုလညး ကဗြန္ဒ ဝေမတိာထား၍ မရဒုးဝုဒုးဝေခါ။

(၂)

ဝေသခါေစုဒုဟုကညးလွံဒုေတော့ သူ့ဘဝအေဟုကာဒုးက စိတုဝဏ္ဏးစရာ ဇာတ္တမုးတစုဒု ဂျပစုးဂျပစုးဝုဒုးဝုဒုးသည။ သူက ဝေဗြးခိတ္တ၊ ဝေတာဝေတာမားမား အျမတ္တဒုးဝုဒုးထားတတုေသာ တယျိယာဝေဗြးမီးဝုဒုးဝုဒုးသည။ ကဗြန္ဒတုိ၊ လမုးထဲကုိ ဝေရာက္ကသညး အခိေန္တတော့ သူ့ဂရု ဝေရးထီးဝေဆာဒုးဝေန၊ ရကုေတြပဲ ကုန္တိန္ဒားစပီမို၊ လား မသိ။ အေရာဏ္ဏ ခပုြမု၊ အေမုးဝုဒုးတိ၊ ပိန္နဲဝုဒုးဝုဒုး။ သူ့ပမုးသူ အဒုဝီဝုဒုးဝုဒုးဝေကာဒုးဝေရသညး ဝေဗြးဝဲစားကေလးမိသ။ ဘယျကမ္မ မခိတ္တ၊ မပိုကုေတြးခိဒု။ စားတြက္ကရဒုး ဝေဗြးဟုကီးေတြက မာန္တိဟုက၊ ကိုက္ခလုိက္ခကလို၊ သူ့ခါမံ တဂိန္နိ၊ တအိန္နိဝုဒုးဝုဒုး ဝေတာဒုးပန္နရာသည။

ကဗြန္ဒ ဝုဒုးလံဝုဒုးသားထဲသို၊ ဝဋ္ဌလာေသးမီ ညကလညး သုးဝုဒုး ဝေဗြးတစ္ဆယျိ၊ ထံဝုးစံအတိုဝုး ရနဂျပစုးကသညးဝုဒုး။ တစုြပုြက္ခိဝုး ဝေဗြးမာန္တိသံေတြးဝုဒုး ဆူညံေနေတော့သည။ ဝေနာက္ကစုေန၊ ကဗြန္ဒ ရံဝုးဩားရန ဝေအာက္ခိ၊ ဆဒုးလာခိန္တ ဝေလွကားေျခရဒုး၌ ဝေေြေြေကေလး လာစပီး ခုိလံးေနေရာသညး သူ့ကို သတိထားမိေတော့သည။ သူ့ ပေါဝုဒုးက ဝေဩးစေဩးေေတြ မေျခာကုေသးသညျ ဘယျကုေေျခေခါဒုးကေလးကုိ ဝေျမ္မာက္ကား၍ ဂျပမုဒုးေနေရသည။ ရံဝုးခိန္တိမိ၍ ဝေလွကားေေလွာကု ဒေရာေသာပါး ဝေျပးဆဒုးလာေသာ ကဗြန္ဒကို သူ အလန၊ တဟုကား ေမာ့ဟုကညးသည။ ကဗြန္ဒတုိ၊ ဝုဒုးစုးသား ပထမဆံဝုး မိက္ခိဝုးခိဒုး စပီး ဆံဝုေတြာဟုကစပီ။ ထိုအခိန္တ သူ့ခါမံ အရာရာကို ထိတ္တနုေသညးပံု၊ အသနားခိေခပံု။ စပီးေတော့ ဒဏ္ဍာကို ဝေတာဝေတာဟုကီး ဟုကိတို့တံ့စားေနေရပံု။ ကဗြန္ဒကေတော့ အထက္ခီးကပဲေပါ။ “အေကာဒုယုေလးနု၊ ဝေဗြးဟုကီးေတြကို ဩားပီး တုတာ ခံရတာေတာဒု နညးေသး” ဟုပုဒု စိတ္တက ဂျပစုးပုစုးဝုဒုးဝုဒုးကီး ဝေကာဒုးခိပေလိုကုေသးသည။ သူကေတော့ တအိအိေအာလို၊ အေဟုကာဒုးစံု ရွဒုးဂျပေနေေယာဒု။ ကဗြန္ဒလညး ရံဝုးခိန္တေကာဒုးေနေစပီမို၊ သူ့ကို ဂရုမထားဝုဒုးဝုဒုးပါ။ သာမန္တကာ အဟုကညးဝုဒုးဝုဒုးဝုဒုးက္ခိက္ခိေတော့သည။

သိုေသပမယု ဘဝဘဝက ေရစက္က အခုမ္မ အကီးပီးစပီလားမသိ။ ညေန ရံဝုးဆဒုးခိန္တ အိမုဂျပေနေေတော့လညး ဝေလွကားရဒုးတြဒု သူ့ကို မတုန္လးပု ေတြာဂျပေနေသည။ ဝေဩးတစိုစို၊ ဖန္တလူးလူးဝုဒုး ညစုေထးေနေသာ သူ့ကို ဟုကညးစပီး ကဗြန္ဒမ္မာ ေအာဂုလီဆန္တိက္ကတာ။ မလးပုယုက္ကီး ေတြာဂျပေနေေတော့လညး “ေသစပီလားမသိဘူး” ဟု စိုးစဉ္းမိ ကရုဏာသက္ခိဩားသလိုလို။

သဏ္ဍိတတရားကောသလ ဝေဒနာကောသလ အာမိတ္တိ သနားလှနားသုဖဋ္ဌာ မိတ္တုညညွှန်းပျံ့စွဲရသေးသည်။ ငါဆို ဘယျဉ် ဖုကန္တလိုကွဟုံဟူ၍ စိတ္တုဏ္ဍိတဝေဒနာ သေဘာကောသလသညာ နဖူးဝေတြာ ဒူးဝေတြာဖုကံသညာအခါ မိကုဒ္ဓတလညး ပ်ကု အဖုကညးလညး လြဲ ဝေဒနာခါဝေဒနာလညး ရုံးမိပုပုနုလေတော့သည်။

ကဗြန္ဒ တရားမွဲတပါသလား။ ကဗြန္ဒ၏ အပီအမူတို မမဆေဓိဋ္ဌာန်ပါရဲ့လား။ ခြံဒုလးတု နားလညးပေးဝိုဏ္ဏရာ ဝေကာဒုးပါရဲ့လား။ မညျိမ္မ မွတ္တမုးမတဋ္ဌိကုဝေသာ၊ သာဓုခေဓရန အေဖုကကဒုးမရှိဝေသာ မသိကံကိဗြိပီမ၊ ဝေဠာဠုမအတြက ဝေပုသိမုးစရာ ဆဒုဝေဒနာမိဗိဗိဗိ ရှာဖုကညးပါဝေသေးသည်။ သူ့ကို အစာဝယုဝေကဗြန္ဒရန အစဉ်းဉ် စိတ္တုမိဝေသေးသည်။

“မျှဖုဝေသေးပါဘူး။ လကံပြုဒုးခိန္တိလညး နီးလာဖီ။ သူ့ဖုကညးရတာ ဝေဒနာရဲ့ကိကံရတာလား၊ ဘာလားမသိဘဲ ဩးဝေရာဝေဒနာလို့၊ ဝေနာကု ဝေတြာတိုဒုး ပါးလ်ကွားလ်ကာလုဠိ၊ ဝေရာဂါကူးလာရဒ ဘယျိလုပုလဲ”။ ဤအေဖုကကဒုးပုပုခံကု တစ္စုတညးဝေဒုဒုပု သူ့ကို တတ္တားသေရပြ ကူညီရန္တဖုကံကို လက္ခဏာတိုကုဝေတော့သည်။ အသိတိရိစဟုနုဝေဆးကု ဆရာဝန္တာကို ပဒု၍ ပုပုရန စဉ္ဇးစားပုပုနု၏။ ဝေဖုကားရတတု ဝေဒနာခိန္တိမား၏ သညးသညးလးယွဉ်ကို အရိယဖုကညးဖုကညး ဝေနေပးရေသာ သူတိုကလညး လမုးဝေဘးဝေဒနာဝေစားတစ္စုကောဠုတြကု အခိန္တိ၊ လံုပုလ မွဲပေးဝိုဏ္ဏိမလား။ သညးဝေဒနာကို ပိုကွပီး ဝေဆးခနးဝေဒနာဖိုတော့ ကဗြန္ဒအတြကု လံုဝေလံုဝေမျှဖုဝေဒုဒု။ သညျိဝေဒုဒုပု အမားပုခစုနု ဖုကံတိဒု ဖုကံစညျိပီးထားဝေသာ အေပုဖလးတကို မစစ္စုတညးက အက်စာရဒုး ဩဒုးလိုကိပါသည်။

ဟုတျိသည်။ ကဗြန္ဒ၏ ဝေဒနာဝေဒုဒုသည မညျိမ္မ ခြံဒုလးတုဝိုဏ္ဏရာ မေကာဒုး။ ဒါကို ကဗြန္ဒ ဝေကာဒုးဝေကာဒုး သေဘာဝေပါက္ကည။ အထူးသုဖဋ္ဌာ ကဗြန္ဒက လုမးဝေရးဝေဆာဠုက္ကု ဝန္တမုးတစုဉ်း ပုဖုစုခေဒုဒု အေဖုကကဒုးတစ္စုတညးဝေဒုဒုပု စိတ္တာတုဝေဒုဒု လုပုပု ဝေပုဖာဒုဝေပုဖာဒုဖုကီး ဆနုကံဒုဝေဒုဒုကို ဝေအာဒုလံုဝေနာစရာ ပုဖုစုခေဒုတော့သည်။ သညျိဝေဒုဒု တစ္စုခေဒုဒု၍ တစ္စုခိပိုပုပုနုဝေသာပုလားလညး ကဗြန္ဒ၏ အတိမီးဖုကီးကား တညျိညျိ ဝေတာကုဝေလာဒုခေဒု။

“ပကတိအမ္ဘန္တရားကို မိက္ကယုပုပုပီး ဘာဝေဖုကကဒုးမား ဒီဝေလာက္ကိ ဝေဒနာမာဝေဒုဒုလဲ” ဝေတြာရဒုးဝေဒုဒုပု အသကုက္ကုဟူသည်။ ဝေလးရကုဝေပုမာကုခေဒုဒုသို ကူးဖီ။ ကဗြန္ဒ သူ့အဖုကညးဝေတြာကို ပိုပိုပီး ဝေဖုကကဒုးသည်။ သူ့ပုဂ္ဂိုလ်ကုက္ကိ အလိုလို သိမုယိုလာသည်။ အိမုပုပုနုမာကို ဝနုဝေလးဝေဒုဒုသည်။ ပုဖုစုဝေဒုဒု ထိုဝေလွကားဘကွ မဩးခိဒု၊ အေပုသို တကုနု အုခားဝေလွကားတစ္စု မရှိသည ကဗြန္ဒအဖို သူမုသူ မေတြာခိဒု မုမုဠုက္က ဆံုရန္တကိရန အခါသုဝေစခဲသည။ ယခုအခိန္တိ သူ့ကို မုနုးဝေသေးသလားဆိုတာ ကဗြန္ဒကိုယု ကဗြန္ဒ ဆနုးစစ္စိပုပုည။ အေပုဖက ဝေဝေဝါးဝါး။

(၄)

“ဆရာမအတြက္ကဲ။ အညာက လူဝေတြာ သနုပီးတံုဝေ လကုဆောဒုပေးလိုက္က”

အပုပိုဒုးဝေဒသ စိမံကိနုးမွဲ ကဗြန္ဒကို ခိစ္စုကေသာ ရာသားမားက အရာရှိတစ္စုဒုဒု လကုဆောဒု ပါးလိုကုခုဒုပု။ ရိုးသားဝေသာ ဝေတာသူဝေတာဠုမား၏ စိတ္တုဒုးကား ဝေလးစားဖိုကကဒုးသည်။ အုဖထညျကု။ အညာဝေဒသနညးတူ ရောဝတီတိုဒုးဘကွ ရာမားကလညး လုဖုကံရှိရဒု ရှိသလို ကဗြန္ဒအတြကု ပုဖုနုဝေပုခာက္ကား၊ ငါးဝေပုခာက္ကား ထညျပေးဝေဒုနက်။

“ကဖြန့် လူမးရးလုပုနေတာ၊ ဒါဝေတြကို လကွံလိုကုဒ် အထင်္ဂရေရုဖစယု။ ကဖြန့်တို၊ အဖြုအစညးကလညး၊ ဒါမိဝေတြကို လကွံခံဖို၊ ဝေပုဟထားလို၊ ဗပိဝေတော ကဖြန့်က တစုယောက္က ဝေနေတော အသံဝးမလိုပါဘူး။ မေပးပါနဲ့” ဘယျဝိပဲဆိုဆို၊ သူတို၊ ကေတော .. “အမ်းဖုကီးမွ မဟုတ္တာ ဆရာမရယု။ တတုဝးဝိတ္တဝေလး ဝေပးတာကို လကွံခံရဒ် စိတွေကကဒ်းရုဖစလိမုမယု။ ဆရာမ အသံဝးမလိုရဒ် တုခား မိတုဝေတြကို လကုဆောဒ်ပုနုပေးပေပါ” ဟု ဆိုကာ မယုမခံဒ်း ဖြတ္တတဒ်း ထည့ဝေပးဖုကေလသည့။ က်သဒ်းဝေတြ ရှုဒ်းဝေပးလုံည့ဝး လကွံခံ။ သည့ဝေတောလည့ဝး ကဖြန့်မွ သူတို၊ ရာဝေတြကို ဩဝေလတိုဒ်း ဖတုရာ စာအုပွေဟာဒ်း၊ က်နယွေဟာဒ်းဝေလးဝေတြ၊ ကေလးဝေတြအတြကု စာဝေရးကိရိယာဝေတြ၊ မုနု၊ အေအးဘူးဝေတြ လကုဆောဒ် ဝဟြးဝေလုံရှိသည့။ တစုဒ်းဝေတော တစုဒ်းမွ ထားရှိရဒ်း ကဖြန့်တို၊ အဝနးအဝိုဒ်းဝေလးမွ ဝေမတောချခံ၍ လုံဝေနေတောသည့။

လုပုဝေဟာဒ်းကိုကု အခံဒ်းခံဒ်းကပုဒ် ကဖြန့်အပုဒ် ရာကလုမ်းက သဒ်းခါပိုဖုကပံ့ကို အားက်ဖုကရသည့။ အဋ္ဌတနု ရိရာတတ္တညီဝေသာ ကဖြန့်၊ မိသားစုထဲတြလည့ဝး အလုဝိလိုကွံရခံဝးမို၊ ဝးဒြဲပုဆိုးဆိုးတတ္တည့။ ကဖြန့်က ရာသားမ်းဝုဒ်း ဆံလုံဝေတော ရဒ်းကုကဝေသာ စိတုဝးလုံဝးရုဖဒ်း အုမဲရုပီမုဆတ္တိခဲပါသည့။ ခုခံအားကဆဒ်းဝေသာ ဝေရာဂါဝေဒ်နာသညးဝုဒ်းလည့ဝး တရဒ်းတုဝိဝး၊ အနာဖုကီးဝေရာဂါသညးဝုဒ်းလည့ဝး စကားလက္ခဏာ၊ ထမဒ်းလက္ခဏာ စားလို၊ စိမိကိနး၏ ပံ့ပိုဝးမးမ်းသည့ မရိရုယုဝေသာဒ်းရုဖဒ်း လုမ်းဝေရး၊ ဘာသာဝေရး ကြုပုဟးမးအလုဝိကု ခြဲပုခားသည့ဝေဘာမ်း^၉ သကုဝေရာကြားလုံဒ် အဖြုအစညးအတြဒ်း မည့၊ ပုမကုဝုဒ်းမွ မေထာကွဲ တဒ်းပုတတ္တ၊ ရယု။ အခုဝေတော သည့ဝိလုက ဝေဒ်းတစုကောက္ကတြကု လူမးရးက်ဒ်းဝတုဝေတြ ဝေဟကုရုပုနုပီတဲ။ လူသားခံဒ်းစာနာမးဝေတြကို လုံစုံရးဝေပီတဲ။ ကဖြန့် ရဲထွဲတြဒ် အတီးဝုဒ်း ပရ ပဋိပကရတို၊ ပုပဒ်းထနုဝေသည့။ ဝေတြးရဒ်း ဝေတြးရဒ်း ကူကယု မရှိဝေတောသလုဝိလုဝိ မြနးကံပွာဝေတောသည့။

လူသားခံဒ်းစာနာမးဆိုသညာ လူသားအခံဒ်းခံဒ်းအပုဒ်တြဒ် ထားရှိရမည့ ဝေလာကပါလတရား အတိုဒ်း တုနုပုနုနုထိုဒ်းပုခဒ်းမ်းသာမကဘဲ လူသားဆန္ဒည့ ဝေမတော၊ ကရုဏာတုဝိပုဖဒ်း နိမုပီးဝေသာ အေပုခအေခွီသူတိုဒ်း ထားရှိဝေပးသဒ်းသည့ သိသိလ်ကုဝုဒ်းပု ထိုဝေနုကလည့ဝး ကဖြန့်၏ အတံကို အလဲမထိုးဝိဝုဒ်းပါဝေခံ။ တကယုဝေတော ဝေဒ်းတစုကောက္ကဝိ ဝေဖုကာကုဝေရုခဒ်းထကု ကဖြန့်ကိုယု ကဖြန့် လိပုပုဟမလုံပုခဒ်းက ပိုဝေလသည့။ ထိုပုဖုကာကုဝုဒ်း လြယွေယာဒ်းဝုဒ်း ခကုပီဝေကာ။

ထိုညေန အိမ်ပုနုရာ လမုးဝေလုံကွဲဒ် ခံစားခံကွဲးစီပုဖုဒ်း ဝေယာက္ကကွဲးတုဝေသည့။ မွနုကို သစာဆိုရလုံဒ် သူပုကို မေသေစခံဒ်းဝေပါ။ ထိုနည့ဝးတူ ထပွပီးဝေတောလည့ဝး မုမဒ်းဝေတြပုလိုလေတော။ ကဖြန့်ဘက္က အေရာတဝေပုနုမု မိမိစိတ္တိ၊ မိမိ ဝေတောဝေတောဖုကီး ဝေဟဒ်းဖ်နားခံရီးမည့။ သည့စ အခံ၍ပီး ကဖြန့်၏ အတံကို ခဝါခံလုံဒ် အခံ၍ပီးမည့။

တိုကုပေဒ်းသို၊ မတကွီ သူပုကို တစွဲကွဲးဖုကည့မိဝေတော သူသည့ တေစာဒ်းအေအထားရုဖဒ်း လုံဝေရုသည့။ အရဒ်းဝေတြကလို သူပုမကုဝနးမ်းမွတဆဒ်း ကဖြန့်ကို စူးစမုးမေနေတော...။ သူသည့ လုံလ်ကု အေအထားမွပု တံခါးဝေပါကု သံတိုဒ်းမွတဆဒ်း လမုးမာက္ကိ၊ ခပုဝေဝေဝေလး ဖုကည့ဝေသည့။ အရာရာကို အရီးဝေပးလုဝိတ္တည့ဝးပု။ ကဖြန့်လည့ဝး စိတွဲနးတဖုကီး သကုပုပုဒ်းခံရနု အားယုမိပုနုည့။ သိုပုသာ တကယုမုးကေတောလည့ဝး သကုပုပုဒ်းခံလို၊ မရပုနုခေခံ။ တကယုဝေတော

လူထုဘုရားမှာ ဝေပုဟနေသည့်အေပုဟးဝင့်၊ သူ့ပုဟ်က မညီဟု ရးတံ့လိုသည့်။ ရုတ္တရက ဝေခြးကေးကို သတိရမိသြားပုသည့်။ ပုထုဇ္ဇန့် ကိုယ့်ကိုစေတော့ ဘုကည့်သည့်သည့်။ ကဖြန့်သည့် ကိုယ့်ကိုယ့် ကာကြယူနွေဘုကားဝေပုခံကံကို တက္ကိယူည့် အလံ့မန့် ရှာဝေဖြန့်မိသည့်။

“ဘာပဲပုဖစုပုဖစု နညးနညးဝေတော့ စာနာသင့်တာပေါ့ကြယု”

(၆)

သညေတာ့ အရဲဖြန့်မုပုဖစုပေလိမ့်မည့်။ သည့်ထက္ကည့် မာန္တတင်းဝေဝိုင်ဝေတော့။ ရံဝေးမွ စေစေစေပုပုန့် ပုပုသည့်။ ကိုယ့်ကြလည့် ပုပုစေးဝေသက္ကိဗြးတြတ္တ ဝေလယွာ၊ ညစ သံဝေးဆောက္ကိမိ၊ သူ့အတြက္ကည့် ဘုကက္ကစုပုခမး ဝတြားရန္တိက္ကးသည့်။ ငါး ဝေတော့မုဖစု။ အရိးစူးစူး စိုးရသည့်။ ပုဖစုဝေတော့ လစထုတုက္ကိ၊ လပုစေတော့ကိုဝေတြက အပုတြေ တခုခု သူတိုဝေဝေအတူ စေးဝေသက္ကိ၊ ကြယူသည့်။ ကဖြန့်ကလည့် ပါသည့်။ အေပါင်းအသင်းမားဝေဝေ လမးခြေဝေတော့ ခုနစွေကယု အျမီးဝေထာလူပီ။ ရကြက္ကတြေ မီးပံကဝေသော့ပုလား လပုည့်ညမိ၊ သက္ကိသက္ကိအရာဝတ်တိုကို အျမ၊ အမည့် သဲကြမပီး ရလံဝေးပေဝေအာဝေတော့ ပုမရသည့်။ ဂဃနဏအေသးစိတော့ မးနဝါးဝါး။

အိမားသို၊ နီးလာဝေသအခါ ရသြန္တိပုမန့်ပုသည့်။ သူ မေသပါဝေစနဲ။ ကဖြန့်၏ ဝေနာက္ကိဝေး ဝေစတနားဝေဝေ ကရုဏာကိုဝေတော့ ခံစားဘုကည့်စမးဝေစခံသည့်။ ကဖြန့်ကို သူ အးဝိုင်ဝိုင်မသြားဝေစခံငို။ တစွည့် ကိုယ့်ဘက္ကိယုဝေလံ့ကွဲပီး အျပီသေဘာဆော့ရှ် ဝေပုဟရလင့် သူ့ဝေဝေကဖြန့် ပုခံမးခံမးဝေရးယူသည့်။ မဟုတ်င ဗညားဝြဲပုလို နဖူးက အမာရိတုပုမဂ္ဂိဝေဝေ အခါခါဝေရပါလိမ့်မည့်။

ဝေပုခဖြဖြန့်ဝေလံ့ကွဲက ဝေလကေးဝေရခင်းသို၊ ဝေရာက္ကပါပီ။ သံပနးတံခါးဝေသော့ခေလာက္ကိ ဖြေ့လိုကဝေတော့ တကဖြန့်ကဖြန့်မသြားသည့်အသံဝေဘုကားဝေ ဆိတုပုခံမးနးကံ ဝေပုတြားသည့်။ သိုသော့ တံခါးဝေဝေကွဲတြေ လွဲဝေသည့်သူက တုပုပုမလးပု။

ကဖြန့် ဝေတော့ဝေတော့ လန့်သြားသည့်။ အခါဝေဝေဝေတင်းပီထင်၊ ဝေဘုကားကဝေဘုကားက္ကန့်လန့်ဝေဝေပု သူ့အနားသို၊ တိုးကတြားသည့်။ ပကတိပုခံမက္ကိကု။ အိသံတစွဲကွေ မေပ။ ငိုခံလိုလို ရငွေ လီးကွဲနဲ လီးကွဲနဲ ဆို၊ တက္ကသည့်။ ထိုခဏမာပု ကဖြန့် ဘာလုပုကြိမ့်နးကိုယ့်ကိုယ့် သတိမထားလိုက္ကိ။ လက္ကိပုပုဝေတဆင့် ခံစားသိရိရေသာ ခပဝေးဝေးဝေးအထိအေတြေကို အသိစိတဝေဝေတော့မွသာ သူ့ကိုယ့်ပေဝေသို၊ ကဖြန့် လက္ကိဖြေလးအုတ္တးမိမ့်နး သတိပုမိဝေတော့သည့်။

ပုမဝေခံသည့်၊ နိမ့်ခံသည့်ဝေဝေ သူ့ကိုယ့်အေးလေး မသိမသာတုန္ဒါဝေသည့်။ အေမာဝေစကေးခင်းမိမိတုတ္တ အသက္ကိ မွဲဝေးပီးရှဲဝေရသည့်ဝေဝေယု။ သို၊ တည့်မဟုတု အသက္ကိဝေဝေပုပု အတ္တးမဂ္ဂိဝေတော့တာလည့် ပုဖစုဝေဝေသည့်။ သူ့ဝေဝေအျပီဝေ ကဖြန့်မာလည့် အသက္ကိဝေရဲ။ ဝေအက္ကိသိုးအန့်နံဝေသည့်ဘုကားက သူ့အနားတြေ မိန့်စုယုဝေလာက္ကိ ကဖြန့် ထိုင်ဝေခံမိသည့် မမတို့ဝေတော့ပါ။ အသိဝေခံဖြန့် ဘုကြပုကြပုတ္တမ ဝေလာသည့် ဘုကက္ကစုပုခမးကိုထုက္ကိ သူ့အနားသို၊ တိုးပေးသည့်။ ဝေရဘူးကိုဖြင့်သည့်။ မသိမသာ အကဲခတ္တည့်။ လွဲဝေရာက ရုတ္တရက ဝေနးကနဲ လွမးဆြဲလိုက္ကိမိမိလည့် ဝေဘုကားကေးသးသည့်။ ဆက္ကနဲ သူ လးတြားတာပုမဝေတော့ ဝမးသာရသည့်။ ဘုကက္ကိ သူ နမးရးပုတြာထာ ထသည့်။

ခဏခဏ ရဲတ္တတို့တယု။ ကဖြန္န မမက ဝေပျမးဦးမှို၊ သူ့အသညးဝေက်ာ်ဝေလ။ မမရဲၼ သူငယ့်ဝ်းဟာ သူ့သူငယ့်ဝ်း၊ မမရဲၼ ရန္တုဟာ သူ့ရန္တု။ ဝေက်ာ်ဝ်းမှာ ကေလးခ်ဝ်းရန်ပူဖစူတ တဖကွိဘက အသာဝေနတယု။ ကဖြန္န အဖြားကသာ ဆတ္တတ္တကဲစပီး သူ့ပျမးအတြကု ဝတြတာ။ သူ ရန်ဝေထာတ္တကလညး တစွ်ပီး။ “ငါကေလ ဝေဟာသလုဝ် ဝေဟာသလုဝ် တဝ်းမာဝ်းဇာတ္တကလို ချပနဝေပျဟလိုက္ခတ္တ”။ “စိနဝေအာဠဝ်း အေပျဟဝေလး ဖုကားခ်ဝ်းသေးလား... ကိုဝ်း...”။ “ဝေအာဠဝ်းဖုကညို အပိုမဆိုပဲ ဝေပျဟရရဒ” အဲသလို ဇာတ္တေပျဟနဲ၊ ခ်စိပီး ရန်ပူဖစူဝေတ့ ကန္တဲသူဝေတြက ဘာချပနဝေပျဟရမုနး မသိဘဲ စိတ္တိုးရမယုဝ်းအစား သေဘာကဲစပီး ရယုကပါတယု။

အခုလညး ဖုကည့။ ဇာတ္တဝ်ကတညးက ဒီဇာတ္တဖြဲၼရဲၼ သဘာနဲ၊ ပညာကို မွနးဖို၊ အပ်ဝေိတာ့ ၁၂ ဖုကီး ဘယုဝေလာက ပိုဠလဲဆိုတာ အရဠကည့ရမယု။ အပ်ဝေိတာ့ ၁၂ ဖုကီးဆိုတာ ဝမးဗိုကု၊ ခ်က္ခိ လးပွပီး ကတဲအက၊ ဝေက်ာ်ချပဠးပွပီးကတဲ အက၊ သားချမထွးပွပီး ကတဲအက၊ ခါးလးပွပီး ကတာ၊ ဝေပါငု၊ ဝေချသလံဝ်း ဖြဝ်ကတာ၊ မ်ကွိမ်က္ခိဝ်း လးပွပီးကတာ... အို စံးဝေနတာပါပဲ။ လူမုမဠပဲ လွ်ပိုက္ခိတ္တတြဝ်းသားကုဝ် လးပွပီး ကတာဝေတာဝ် ပါလိုကုသေး။ အဲဒါ ဘယုဝေရာလဲဟဠု၊ ဩားဝေမးမိဝေတ့ ဝေခါဝ်းဝေခါကွိရပါတယု။ ဒီလိုအေသးစိတုဝေတြ ချမဠမု၊ လားလို၊ စူးစမးဖုကည့ဝေတ့ အဖြားက ပြဲဖုကည့သကုဝ်လားရဒ အေပြးချမဠနဲ၊ အပဠိလိမုမယု၊ ခပုညညိနဲ၊ ပါတယု။

စာအုပဲမှာပဲ ဖတုးဝေတ့တဲ ဝဲဝဲရဠတု၊ ဝေပျမဝ်ဝ်းဇာတု၊ ရိုးချပတုးဝ်းဇာတု၊ လွညးဇာတု၊ လူဘိုက္ခိကု၊ ဆိုတာ ကဖြန္န သိတတ္တအရိယွာ စပီးဖုကီးဖုတဲ ဝေတ္တစွာဘာညဲၼ ဒစာကိုမီးဝေရာဝေအာက္ခာ အေငြပပ်ဩားခဲစပီးဝေလ။ ပြဲဦးတြက္ခိကွေတာ့အကစပီးဝေတ့ “သူ့ကုဝ်မ ခ်စိဝေနပါစပီး.. ဝေတြေျန ချမဒနဲဖုကမို၊ ဝေပျဖေဖာက္ခိလဲ မဠယု.. မ်ကွိထဲ တဝဲဝဲလည့” လို၊ ဟန္တိပါ ညညးရဝ်း တြိဝေတးသိနးတန္တိတို၊ လူချပတုးဝေယာကု တြက္ခာဝေတ့ ပရိသက္ခ သူ့ကို လူရဒဝေတာ့ရယု၊ မခဲစားဖုကေတာ့ဘဲ တြိဝေတးသိနးတန္တိ တုလွခဲညဲၼဆိုစပီး တရဒီရဒီနဲ၊ လကုဝေခါကွးတုးဝေတာဝ် အားဝေပးလိုက္ခိကေသးတယု။ အဲသလိုပဲ ခ်စွဲနယုဝေပျမသညာ ချင်မးခဲမးရာနယုဝေပျမတို၊ မွတိုရဲၼလား အတူးဝေရ.. မွတိုပါတယု အသကုဝေရ... ငယုကဖြမးတဲ ငယုဖြမးဝေတြတို၊ အလွည့ဝေက်တ့ မးငြဲၼစတမးဝေဖာဝေပျဖစပီးဩားတဲဝေနက္ခာ ဖန္တိဒ်း ... ဖန္တိဒ်း ဆိုစပီး လူတစုဝေယာကု ဝုနးဒ်းဖုကဲစပီး စဒဝေပဒတက္ခာတဲအခါ ဝေအာက္ခာ အိပိုကုဝေနတဲ သူဝေတြမ္မာလညး လနးဝ်းကုပီး တဒ်းထဲ ဒ်းဖုကုပန္တိဝေတ့တယု။ ပနးကဲဝ်းဠပယုဝဲသု၊ ဝေရေမးတြတိုညဲၼ၊ ဆုဝေတာ့ဝေငြ ခ်မယုဝဲသုဝေတြလညး ဝဲဝဲဝ်းဖုကားကုနပီး။ ဟဲ ဝေကာဝေတြ နတ္တိ၊ မကဲဖုကနဲ၊ နာ့လို၊ ဖြားဖြားရီက သူ့ပျမးဝေတြကို ဟနဲတ့ “အေမဖုကီးကလဲ လုပပီး။ အေမဖုကီးတုနးကလဲ ဒီလိုပဲဝေနမှာပဲဟာ” လို၊ ဝေနာကုဝေဖုကားဝေအာဖာခဲရေတ့မွ သူ့ခမ် လူဖုကားထဲမှာ ဇာတုဝေဖုကားဝ်း လွန္တရမ္မာစိုးတာနဲ၊ ဝေပျမးဝေတြနဲ၊ တိုးတိုးတိတ္တိတဲ ဖုကီးတုပီးရန်ပူဖစူဝေတ့တယု။

“အသညးဝ်းလံဝ်းကုဝ် ပနးသီးဝေလးလို.. အေအးခနး ဝေသတိာထဲမှာ သိမးထားခ်” တဲ ဆီးသီးဝေကာကု မဝ်းသားတစုဝေယာကုယု။ “စာအုပဲမှာ သတ္တိ မယုတာ ခိုးတာ ဘယုလဲ.. သူငယ့်ဝ်း ငယုညးစားက ဝေမးတယု.. ဒီလိုပါ မောဝ်းခဲစွဲ ခ်စွဲဝေမရယု.. ဒီဂီရိ ဘီလူး ဘီလူးတဲကြယု” ဆိုတဲ ဝေအာခဲဠာဝေအာ့ အဆိုဝေရွာ့ရယု။ “ဝေရာယုလိုကု.. ဝေရာယုလိုကု” လို၊ ကာလသားဝေတြ အမ်းဆဲးဝ်း အားဝေပးခဲရတဲ တကုဝ်ယုဝ်း တီကုဝ် ဆားနဲ၊ တို၊ သလုဝ် တြနဲ၊ လိမ္မာပီးဆိုဩားသူ ဝေပါဠိမ တစုဝေကာငုယု။ တစုဝေယာက္ခိမ္မိ မရိုးဝ်းဝဲဒ်းအာဝ်း

အသံဝှဲဝှဲတော့ခံပြားဘုကတယ။ သနားစရာ ကဖြေအဖြားမှာတော့ သူ့ဘုကားဖူးနားဝှဲဝှဲတဲ့ သဘဉ်ည ပညာရဟူ ဒီအပိုင်းမပါဝင်လေတော့ ဘာနဲ့ဘယျှို အမွတ်ပေးအကဲပျစတုမုနုံးမသိ ဝေယာဉ်းဝေယာဉ် ပါးစပ အေဟာင်းသား ဖျစစနေရွာပါတော့တယ။ အဆိုတော့တစုဝေယာက္က “ အခိတ္တ မီးလား” လို့ ဝေအာ့လို့ကွဲပဲ သူ့ခမ် “ဝေသင်င်းဆိုးတဲ့တော့.. ဆိုစရာရွားသလား” လို့ ဝေထပနာပျပိုဖို့ သတိရရွာတော့တယ။ အစီအစဉ် ဝေဘုကျတတဲ့ သူဝေပျဟပြားသလို အုပညာဖြူးပကားဝေတြကို အဖြူးကုန ထုတော့ပျပသ ပြားတာလို့ပဲ မွတေတော့မော့ပေါ့။

ဝေအာ့ပရာစပီးလို့ သစဘထားဝှဲဝှဲပြား ကတဲ့အခိန္တတော့ လူထကတော့လောက ပျပန္နပီ။ လူဝေတြ က်ကုနတော့ ကဖြေတို့ ညီမဝှဲဝှဲဝေယာက္ကညူး ခ်မုံးခိမုံးနဲ့ ဝေကြားဘုကစပီ။ ဝေဆာင်းဝေလဘုကမုံးက အတားအဆီးမရှိ ဝေမခိဉ်း ဝေမခိဉ်းလေ။ အရိုးထဲစိမုံးဝေအာ့ ခ်မုံးလေပမယု ဂြမုံးဝေစာဉ် ဖိပျခံရင်း မင်းသမီးနဲ့ မင်းသားရဲ အညီခရာ၊ အတီအတာနဲ့ အျပို ခိတ္တဝေတြပို၊ သစဘဝေတြထားတာကို မ်ကွဲဝှဲမပြေတခိက ပြေတခိက ဘုကားကေန အားပေးပျပန္နတယ။ ပြေစမ်းခင်းမှာတော့ ဆိုဝေတြလညူးပိတု၊ လူဝေပျခလညူး တိတပီ။ ကဖြေ အဖြားမှာသာ မင်းသား (မင်းသား/ ဝေခါင်းဝေဆာဉ်းသား) ရဲ အရညခင်းကို တဖက္ကတ စာမေးပြစန္နနုံး။ တို့တုနုံးက ဘယျှိုဘဝါ ဘယျှိုဆိုပေမယု ကဖြေတို့မှာ အားနာပါနာနဲ့တော့ ဝေခါင်းမညီတပေးဝိုဝိုတော့။ မင်းသားကလညူး သူ့အမာခံပရိသတ္တတြက ဟဲတုနုံး၊ ဘုကဲတုနုံး။ “ဝေသးဝီရာ” ဇာတော့ ကတော့ မဒဂီဝေဒဂီက “ဝေရးရင်းဝေြး ကေလးဝှဲဝှဲဖော့ ဝေဟ်ကွါလို့၊ ဝေပြေနက္ကယ ပူဆာတုနုံးကိုလ၊ အမုနုံးတော့ ပိုစကားယုဝှဲဝှဲ၊ မယုနား သံမိးဝှဲဝှဲညူးဝှဲယု၊ ဘုကားခကုပန္နပီ” လို့ ငိုတော့ ကဖြေအဖြားမှာ ဒီဇာတု ဘယျှိုခိတာ၊ ဘယျှိုပညာရညပညာတဆိုစပီး ဝေစာစာက ဝေပျဟခဲတာ သူမဟတ္တလိုနဲ့ မ်ကွညညို ပျစစနေရွာတော့တယ။ “ဒီဝေသနက် ဗိုင်းတာမေးကလဲ ဒီဝေလာကတော့ ငိုရသလားအော့” လို့ ငိုသံပါဘုကီးနဲ့ ဝေပျဟရင်း၊ ကဖြေတို့ဘက္ကိလညူးလွညူးစပီး “ဖိနမာ ဝှဲဝှဲကောက္ကလဲ အိပျိက္က သိုးလို့။ ဇာတ္ကညူးဖို ဝေခင်းလာတာ။ အဲလို အိပျ ဝေနက္ကယတော့မ မေခင်းမတု” ဆိုစပီး မဆီမဆို မာန္နိကုဝေသး။ ဆိုတဲ့သူက ဆို၊ ကတဲ့သူက က၊ ငိုတဲ့သူက ငို၊ အိပျဲသူက အိပျ။ ပြညကေတော့ လေရာဝေအာက္က လြင်ပျမိဉ်။

ဝေသားတာဝေအးလဲ